
SCHRIFTELIJKE VRAAG
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen
en andere werkzaamheden van de Raad
Schriftelijke vraag aan ☒ het college van burgemeester en wethouders ☐ de burgemeester
Onderwerp:  Lachgas 

Aanleiding en overweging:

*Lachgas wordt door jongeren steeds vaker, maar ook in grotere hoeveelheden gebruikt. Hoewel 
lachgas vaak als een onschuldig middel wordt beschouwd, zijn er wel degelijk gevaren verbonden 
aan het gebruik van lachgas. Eind 2019 verscheen een nieuw rapport over de risico’s en gevaren van 
lachgas door het CAM (Coördinatiepunt Assessment en Monitoring nieuwe drugs). De verschillende 
risico’s en effecten van lachgas op de lange termijn:

 Er zijn aanwijzingen dat lachgas invloed heeft op het rijpend zenuwstelsel in het puberbrein.
 Er kan ook neurologische schade optreden na zwaar gebruik (50-100 ballonnen in drie uur) 

of na lang frequent gebruik (dagelijks 10-20 ballonnen, tien dagen lang). Het gevolg van dit 
soort extreem gebruik is een vitamine B12 deficiëntie. Dit leidt tot veel soorten klachten 
zoals neurologische uitvalverschijnselen of verlammingsverschijnselen.

 Verslaving aan lachgas komt niet vaak voor, maar een geestelijke verslaving is wel mogelijk.
 Een op de drie gebruikers meldt ongewenste effecten zoals hoofdpijn, duizeligheid en 

tintelingen in handen en voeten. Deze gebruikers geven aan vijf tot tien ballonnen te 
hebben gebruikt.*

Artsen en verslavingsspecialisten maken zich grote zorgen over het gebruik van lachgas op de 
langere termijn. Het CDA deelt die zorgen. Ook leidt het gebruik van lachgas in Nederland in 
toenemende mate tot overlast in wijken en tot gevaarlijke situaties in het verkeer. En dat terwijl 
lachgas nog steeds onder de Warenwet valt en makkelijk verkrijgbaar is (niet zo vreemd, want het 
wordt ook in de horeca gebruikt). Landelijke wet- en regelgeving wordt vooruitgeschoven tot een 
volgende kabinetsperiode. In de grote steden en gemeentes om ons heen wordt gewerkt aan de 
voorbereiding om een totaal verbod op lachgas op te nemen in de APV. 

*Bron: ChangesGGZ

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft de fractie van het CDA de volgende vragen:

1. Welk inzicht heeft het college in het gebruik van lachgas in de gemeente Uden in het 
algemeen en bij jongeren in het bijzonder?

2. Heeft het college een beeld bij de mate van overlast die het gebruik van lachgas in de 
gemeente Uden met zich meebrengt?

3. Op welke wijze worden de negatieve aspecten van het gebruik van lachgas op dit moment 
bij Udense jongeren onder de aandacht gebracht?

4. Op welke wijze is deze problematiek reeds besproken in regionale overleggen, met 
Jongerenwerk en andere stakeholders?

5. Zijn er bij het college al serieuze overwegingen geweest met betrekking tot een algeheel of 
gedeeltelijk verbod op lachgas in de APV van de gemeente Uden of bent u bereid hier op 
korte termijn met een voorstel voor te komen?
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ANTWOORD OP SCHRIFTELIJKE VRAAG
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen
en andere werkzaamheden van de Raad

Antwoord door: ☒ college van burgemeester en wethouders van Uden  ☐ burgemeester

Datum: 8-6-2021
Antwoord:

1. Welk inzicht heeft het college in het gebruik van lachgas in de gemeente Uden in het 
algemeen en bij jongeren in het bijzonder? 
Antwoord: Wij zijn ons bewust van de gezondheidsrisico’s en de hinder en overlast die 
excessief gebruik van lachgas kan veroorzaken, wij staan in goed contact met de politie en 
jongerenwerk en hebben zicht op het gebruik van lachgas onder jongeren. De politie en het 
jongerenwerk zien geen opvallend gebruik onder jongeren. Sporadisch worden capsules op 
straat aangetroffen en de politie heeft recent een controle uitgevoerd naar aanleiding van 
een melding dat opslag in een woning zou plaatsvinden, daar is toen niks aangetroffen. Op 
sociale media is wel gebruik onder jongeren in Uden te zien, dat wordt dan gedaan op 
stapavonden met vrienden. Maar wij zien geen excessief gebruik van lachgas onder jongeren 
in Uden, incidenten daargelaten.

2. Heeft het college een beeld bij de mate van overlast die het gebruik van lachgas in de 
gemeente Uden met zich meebrengt? 
Antwoord: Jongerenwerk ziet geen overlast veroorzaakt door lachgas, de politie krijgt wel 
meldingen van geluidsoverlast waarbij het gebruik van lachgas waarschijnlijk een rol speelt, 
soms ook gevaarlijk rijgedrag waarbij het gebruik van lachgas wellicht een rol speelt.

3. Op welke wijze worden de negatieve aspecten van het gebruik van lachgas op dit moment 
bij Udense jongeren onder de aandacht gebracht? 
Antwoord: Het Jongerenwerk neemt het gebruik van lachgas standaard mee in 
preventiegesprekken en voorlichtingen. Novadic Kentron neemt lachgas ook mee in haar 
preventieprojecten.

4. Op welke wijze is deze problematiek reeds besproken in regionale overleggen, met 
Jongerenwerk en andere stakeholders? 
Antwoord: De politie bespreekt meldingen met scholen en jongerenwerk, als er sprake is van 
illegale opslag en/of opslag wordt de gemeente geïnformeerd, met het advies 
bestuursrechtelijk op te treden. Het Jongerenwerk heeft de focus meer op het gebruik van 
harddrugs, daarvoor is onlangs een regieproject opgestart, www.regioprojectdrugs.nl, met 
als doel het gebruik van drugs te denormaliseren.

5. Zijn er bij het college al serieuze overwegingen geweest met betrekking tot een algeheel of 
gedeeltelijk verbod op lachgas in de APV van de gemeente Uden of bent u bereid hier op 
korte termijn met een voorstel voor te komen?
Antwoord: Wij volgen de landelijke ontwikkelingen op de voet, de VNG heeft recent 
geadviseerd geen specifieke bepaling voor het gebruik van lachgas in de APV op te nemen, 
maar gebruik aan te pakken aan de hand van artikel 2:74 APV (Openlijk drugsgebruik) dat is 
opgenomen in de APV van de gemeente Uden. 

http://www.regioprojectdrugs.nl/
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Artikel 2:74a Openlijk drugsgebruik 
Het is verboden op of aan de weg, op een andere openbare plaats of in een voor publiek 
toegankelijk gebouw middelen als bedoeld in de artikelen 2 of 3 van de Opiumwet of daarop 
gelijkende waar te gebruiken, toe te dienen, dan wel voorbereidingen daartoe te verrichten 
of ten behoeve van dat gebruik voorwerpen of stoffen voorhanden te hebben. 
Toelichting: Op sommige plaatsen in de publieke ruimte ervaren mensen hinder, overlast en 
gevoelens van onveiligheid doordat op die plaatsen drugs worden gebruikt. Een aantal 
gemeenten heeft daarom al enkele jaren een bepaling in de APV opgenomen waarbij 
openlijk drugsgebruik wordt verboden. De rechtspraak is een aantal jaren wisselend 
geweest, waarbij in een aantal gevallen zo’n bepaling onverbindend werd geacht omdat de 
rechter van oordeel was dat door de overlap met de Opiumwet (men kan immers verboden 
substanties niet gebruiken zonder deze – in strijd met de Opiumwet – voorhanden te 
hebben) de bovengrens van de gemeentelijke regelgevende bevoegdheid werd geschonden. 
Maar inmiddels is er een rechterlijke consensus ontstaan waarbij zo’n bepaling, omwille van 
de openbare orde, dus met een ander motief dan de Opiumwet, toelaatbaar wordt geacht. 
Zie over de betekenis van ‘daarop gelijkende waar’ het gestelde bij de toelichting op artikel 
2:74* *de toelichting op artikel 2:74 APV Bij “daarop gelijkende waar” kan bijvoorbeeld 
worden gedacht aan nieuwe middelen die al wel worden gebruikt (denk aan lachgas), maar 
nog niet op de lijst voorkomen en waartegen wel moet worden opgetreden of aan nepdrugs 
(bijvoorbeeld waspoeder). Het is dan van belang dit goed te motiveren.

Feitomschrijving zoals door de Commissie Feiten en Tarieven zal worden opgenomen in het 
feitenboekje: “Op of aan de weg, op een andere openbare plaats of in een voor publiek 
toegankelijk gebouw, al dan niet binnen een door het college of de burgemeester 
aangewezen gebied, op softdrugs gelijkende waar gebruiken (lachgas)” Deze feitcode zal 
derhalve worden gebaseerd op art. 2:74a Openlijk drugsgebruik zoals deze nu geldt. Het 
artikel (in combinatie) met de bijbehorende toelichting voldoet. 

Tot slot merken wij nog op dat de afstemming over de aanpak plaatsvindt in de bestuurlijke 
driehoek Maas en Leijgraaf en op het niveau van de Regionale Eenheid Oost-Brabant.


